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BCE ar putea reduce
din nou dobânzile

Banca Centralã Europeanã (BCE)
ar putea reduce ratele dobânzilor în
continuare, conform spuselor lui Pe-
ter Praet, membru în consiliul guver-
natorilor instituþiei, care adaugã cã
incertitudinea cu privire la perspecti-
vele economice globale riscã sã reî-
nnoiascã tensiunile de pe pieþe.

La începutul acestei luni, BCE
estima cã va menþine dobânzile la ni-
veluri minime record pentru o perio-
adã mai lungã, încercând sã liniºtea-
scã pieþele oarecum tensionate de
semnalele date de Rezerva Federalã
a SUA cu privire la reducerea pro-
gramului de stimulente.

“Dobânzile de referinþã ale BCE
ar putea fi reduse în continuare, aºa
cum aratã mesajul nostru privind po-
litica viitoare”, a declarat Praet, citat
de Corriere della Sera.

În prezent, dobânda BCE este de
0,5%, iar urmãtoarea ºedinþã de poli-
ticã monetarã a instituþiei este pro-
gramatã pentru data de 1 august.

V.R.
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DEPUTATUL ADRIAN GURZÃU:

“Mafie
în piaþa asigurãrilor”

Reporter: În toamna anului 2012,
Comisia de Abuzuri din Camera De-
putaþilor în care activaþi a semnalat
mai multe nereguli în activitatea
fostei Comisii de Supraveghere a
Asigurãrilor (CSA). Deputaþii din
Comisia de Buget Finanþe au solici-
tat chiar un raport amãnunþit de acti-
vitate a CSA. Apoi, CSAa fost inte-
gratã în Autoritatea de Supraveghe-
re Financiarã (ASF). Ce s-a
întâmplat cu acest raport ºi cum co-
mentaþi activitatea ASF din dome-
niul asigurãrilor?

Adrian Gurzãu: Înfiinþarea ASF
a fost un circ. Parlamentarii puterii
au zis cã fac economie în bugetul
ASF ºi au decis sã scoatã reprezen-
tanþii opoziþiei din Autoritate. În
acest fel, nu au fãcut altceva decât sã
gireze netransparenþa din ASF.

ASF nu joacã cu toate cãrþile pe
masã. Afli informaþii eventual de la
funcþionarii de acolo, pe surse, nu aºa
cum trebuie sã le afli de la o instituþie

europeanã de talia ºi greutatea ASF.
USL are majoritatea absolutã în

Parlament ºi în ASF, instituþie care
nu face decât sã distorsioneze piaþa
ºi sã creeze o economie paralelã.

De mai mulþi ani analizez cu aten-
þie piaþa asigurãrilor ºi m-am con-
fruntat cu multe cazuri de abuzuri.
Înfiinþarea ASF nu a adus nimic nou
în piaþa asigurãrilor. Am înþeles cã
ASF a decis sã elimine obligativita-
tea constituirii rezervei pentru plata
daunelor. Fiecare firmã de asigurare
era obligatã sã aibã aceastã rezervã
pentru plata daunelor, dimensionatã
în funcþie de cota de piaþã. Mare par-
te din firmele cu cota de piaþã mare
aveau probleme pentru cã rezerva
aceasta nu acoperea cota. Acum, s-a
decis ca rezerva sã nu mai fie obliga-
torie ºi toatã lumea a intrat în legali-
tate. Drept urmare, vom vedea cum
firme de asigurãri vor dispãrea, vor
da faliment, nimeni nu va fi tras la
rãspundere, iar noi, contribuabilii,

suntem singurii pãgubiþi. Nicãieri în
Uniunea Europeanã nu se întâmplã
aºa ceva.

Reporter: ªi Uniunea Europeanã
acceptã aºa ceva? Cum se poate
întâmpla acest lucru?

Adrian Gurzãu: De unde sã afle
Uniunea Europeanã? Pânã la urmã
este o chestiune în care se complac
inclusiv multinaþionalele de pe pia-
þa asigurãrilor. Nu uitaþi cã toþi ma-
nagerii firmelor de asigurãri trebuie
avizaþi de ASF. Au fost cazuri, în
trecut, când CSA a avizat manageri
care nu îndeplineau condiþiile. De
exemplu, într-o companie de asigu-
rãri, a fost avizat un manager care
nu vorbea limba românã, deºi legi-
slaþia în vigoare stipula clar aceastã
regulã.

Au consemnat

IOANA POPA,

ALINA TOMA

(continuare în pagina 2)

RELU FENECHIU:

“Contractul pentru privatizarea CFR Marfã - posibil, azi, în Guvern”
l Proprietarul Grampet: “Discutãm cu instituþii financiare din top 5 mondial”l Gruia Stoica: “Am fost chemat la DIICOT dupã
ce am câºtigat licitaþia pentru CFR Marfã”l Fenechiu: “Declaraþiile lui Bãsescu sunt periculoase ºi nedemne de un preºedinte”

Contractul pentru privatizarea
CFR Marfã este posibil sã
intre astãzi în ºedinþa de Gu-

vern, ne-a spus, ieri, Relu Fenechiu,
fost ministru al transporturilor, dupã
ce a discutat cu reprezentanþii Exe-
cutivului pe marginea vânzãrii ope-
ratorului nostru feroviar de marfã.

Domnia sa ne-a spus cã acest con-
tract a avut nevoie de mai multe avi-
ze, subliniind: “Procesul de analizã a

contractului pentru vânzarea a 51%
din CFR Marfã avanseazã ºi cred cã
mâine (n.r. astãzi) va intra în ºedinþa
de Guvern. A fost nevoie de obþine-
rea mai multor avize. În acest mo-
ment (n.r. ieri), lipseºte doar cel de la
Justiþie, însã pânã mâine (n.r. astãzi)
va fi obþinut ºi acela”.

Preºedintele þãrii este de pãrere cã
“ceva pare în neregulã” cu privatiza-
rea CFR Marfã ºi opineazã cã, pânã

în prezent, Grup Feroviar Român
(GFR), care a câºtigat licitaþia, nu ar
avea banii necesari pentru plata tran-
zacþiei.

În aceste condiþii, Traian Bãsescu
a spus, luni, cã îºi doreºte ca premie-
rul Victor Ponta sã îºi asume rãspun-
derea pentru privatizarea CFR Mar-
fã, convenitã de autoritãþile noastre
cu organismele internaþionale.

Menþionãm cã ºeful þãrii a fãcut

aceste declaraþii în plinã vizitã a de-
legaþiei FMI în România.

Declaraþiile lui Bãsescu sunt peri-
culoase ºi nedemne pentru un
preºedinte, considerã Relu Fene-
chiu, care ne-a spus cã, în opinia sa,
ºeful statului “doreºte sã arunce cu
noroi în Guvern”.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 5)

Frank Hajdinjak: “Noi creºteri de preþuri
în domeniul energiei”

Noi creºteri de preþuri sunt de
aºteptat în domeniul ener-
giei, în contextul liberalizã-

rii pieþei ºi al problemei certificate-
lor verzi, a declarat, ieri, la finalul
întâlnirii cu misiunea Fondului Mo-
netar Internaþional, preºedintele Aso-
ciaþiei Companiilor de Utilitãþi în
Energie (ACUE), Frank Hajdinjak.

Domnia sa a spus: “De pe urma li-
beralizãrii sunt de aºteptat ºi alte
creºteri de preþuri, dar mai sunt ºi
alte efecte pe care trebuie sã le luãm
în considerare, cum ar fi reducerea
certificatelor verzi. Am discutat de-
spre problema certificatelor verzi ºi

pot spune cã toþi jucãtorii din piaþã
sunt conºtienþi cã este nevoie de o
schimbare. Sunt douã aspecte care
nu sunt OK la acest moment - în pri-
mul rând nu existã nicio garanþie cã
aceste certificate amânate vor fi cu

adevãrat rãscumpãrate pânã în 2018
ºi, în al doilea rând, de obicei, regula
este cã astfel de schimbãri nu se apli-
cã retroactiv”. (F.A.)

(continuare în pagina 2)

Piaþa asigurãrilor a fost zguduitã, în

toamna anului trecut, de demiterea

lui Constantin Buzoianu, preºedinte

al Comisiei de Supraveghere a Asi-

gurãrilor (CSA), în urma deciziei Par-

lamentului, care a constatat mai

multe nereguli. La acea vreme, Bu-

zoianu a declarat cã piaþa asigurãri-

lor se confruntã cu „probleme grave,

care, în cazul producerii unui cutre-

mur puternic, ar face ca scandalul

FNI sã parã un mic accident”. El a

spus cã problemele asigurãrilor nu

vor fi rezolvate dupã plecarea lui din

funcþie.

Tabloul apocaliptic al pieþei asigurã-

rilor prezentat de fostul preºedinte al

CSA este confirmat de deputatul

PDL Adrian Gurzãu, în interviul pe

care vã invitãm sã îl citiþi mai jos.

Domnul Gurzãu a fost, timp de patru

ani, vicepreºedinte al Comisiei de

Abuzuri din Camera Deputaþilor,

timp în care a investigat multe cazuri

de abuzuri din piaþa asigurãrilor.

Domnia sa face în continuare parte

din Comisia de Abuzuri ºi ne-a pre-

zentat care sunt neregulile din piaþa

asigurãrilor, pe care doreºte sã le in-

vestigheze în continuare.

Exportul de petrol din þãrile
OPEC, în scãdere

Administraþia pentru Informaþii în
Energie anticipeazã cã vânzãrile de
petrol ale Organizaþiei Þãrilor
Exportatoare de Petrol vor scãdea cu
4,3% în acest an, la 940 de miliarde
de dolari, ºi cu 3,9% în
2014, la 903 miliarde de
dolari, pe fondul exploatã-
rii gazelor de ºist.

Exporturile de petrol din þãrile
membre ale OPEC au ajuns, anul
trecut, la o valoare de 982 miliarde
dolari, în creºtere cu 5,4% faþã de
anul precedent ºi la cea mai mare
valoare din ultimii 38 de ani, potri-
vit datelor Administraþiei pentru

Informaþii în Domeniul Energiei din
SUA.

Potrivit experþilor americani, ex-
porturile OPEC în America de Nord
se vor diminua considerabil, însã ca

urmare a creºterii produc-
þiei la exploatãrile de ºist
din SUA ºi Canada.

Arabia Sauditã, cel mai
mare producãtor de petrol din cadrul
OPEC, a câºtigat anul trecut 311 mi-
liarde de dolari din vânzarea de þiþei,
reprezentând 32% din veniturile to-
tale ale OPEC, potrivit EIA. (A.C.)

(continuare în pagina 13)
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